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Besvarelse af spørgsmål nr. 1553 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1553 (Alm. del), som Folketin-

gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 7. september 2021. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Skaarup (DF). 

 

 

 

Nick Hækkerup 

/ 

                                                                                       Gustav Schaldemose 
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Spørgsmål nr. 1553 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren kommentere henvendelsen fra Dignity og Kri-
minalforsorgsforeningen om strafceller, REU alm. del - bilag 

420, og redegøre for regeringens syn på brug af strafceller i 

fængsler og arresthuse, herunder hvordan ministeren forholder 

sig til forslagene om, at strafceller erstattes med andre sankti-

onsformer som f.eks. udskydelse af prøveløsladelse mv.?” 

 

Svar: 

 

1. I DIGNITY og Kriminalforsorgsforeningens foretræde for Folketingets 

Retsudvalg den 2. september 2021 om reducering af brugen af strafcelle re-

degøres bl.a. for anvendelsen af disciplinærstraffe i Norge og Sverige. Des-

uden foreslås det på kort sigt, at strafcelle afskaffes i forhold til mindreårige, 

psykisk syge og sårbare grupper, og at den øvre grænse for isolation sænkes 

fra fire til to uger. Endelig foreslås det på længere sigt, at strafcelle afskaffes 

helt. 

 

2. Som jeg tidligere har tilkendegivet, er jeg åben for at diskutere, hvordan 

disciplinærstraffesystemet kan forbedres, og disciplinærstraffesystemet kan 

i den forbindelse meget vel blive et tema i forbindelse med de kommende 

forhandlinger om en ny flerårsaftale for kriminalforsorgen. 
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